

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, MAY 29, 1991
(1)

[Text]

The Standing Committee on Agriculture met at 5:19 o'clock p.m. this day, in Room 371, West Block, for the purpose of electing a Chairman and two Vice-Chairmen, pursuant to Standing Order 106(1) and (2).

Members of the Committee present: Vic Althouse, Harry Brightwell, Murray Cardiff, Lee Clark, Maurice Foster, John Harvard, Al Horning, Ken Hughes, Rod Laporte, Gabriel Larrivée, Joe McGuire, Ken Monteith, Bob Porter.

Acting Member present: Lee Clark for Len Gustafson.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

On motion of Bob Porter, it was agreed,—That Harry Brightwell do take the Chair of this Committee as Chairman.

Harry Brightwell took the Chair and presided over the election of the two Vice-Chairmen.

On motion of Ken Monteith, it was agreed,—That Gabriel Larrivée be elected Vice-Chairman of this Committee.

On motion of Joe McGuire, it was agreed,—That Maurice Foster be elected Vice-Chairman of this Committee.

On motion of Maurice Foster, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that at least four Members including the Chairman or Vice-Chairman are present and that one opposition Member is present.

On motion of John Harvard, it was agreed,—That the Committee print 550 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*, as established by the Board of Internal Economy.

On motion of Maurice Foster, it was agreed,—That the Chairman, the two Vice-Chairmen, and a representative from the N.D.P. party and one government Member, after the usual consultations with the Whips of the different parties, do compose the Sub-Committee on Agenda and Procedure.

On motion of Ken Hughes, it was agreed,—That the Committee retain the services of two Research Officers from the Library of Parliament, as needed, to assist the Committee in its works, at the discretion of the Chairman.

On motion of Al Horning, it was agreed,—That at the discretion of the Chairman, reasonable living and travelling expenses, as per the regulation established under the administration of the Speaker, be paid to the witnesses invited to appear before the Committee, and that for such a payment of expenses, a limit of two (2) representatives per organization be established.

On motion of Bob Porter, it was agreed,—That one transcript of all *in camera* meetings be kept in the Committee Clerk's office for consultation and; that all those transcripts be destroyed at the end of the session.

PROCÈS-VERBAUX

LE MERCREDI 29 MAI 1991
(1)

[Traduction]

Le Comité permanent de l'agriculture se réunit aujourd'hui à 17 h 19, dans la salle 371 de l'édifice de l'Ouest, pour élire un président et deux vice-présidents, conformément aux paragraphes 106(1) et 106(2) du Règlement.

Membres du Comité présents: Vic Althouse, Harry Brightwell, Murray Cardiff, Lee Clark, Maurice Foster, John Harvard, Al Horning, Ken Hughes, Rod Laporte, Gabriel Larrivée, Joe McGuire, Ken Monteith, Bob Porter.

Membre suppléant présent: Lee Clark remplace Len Gustafson.

La greffière procède à l'élection du président.

Sur motion de Bob Porter, il est convenu,—Que Harry Brightwell assume la présidence du Comité.

Harry Brightwell prend place au fauteuil et préside l'élection de deux vice-présidents.

Sur motion de Ken Monteith, il est convenu,—Que Gabriel Larrivée soit élu vice-président du Comité.

Sur motion de Joe McGuire, il est convenu,—Que Maurice Foster soit élu vice-président du Comité.

Sur motion de Maurice Foster, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à entendre des témoignages et en permettre l'impression en l'absence de quorum, pourvu que quatre membres du Comité soient présents, dont le président ou un vice-président, ainsi qu'un membre de l'opposition.

Sur motion de John Harvard, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 550 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*, suivant les directives du Bureau de régie interne.

Sur motion de Maurice Foster, il est convenu,—Que le président, les deux vice-présidents, un membre du nouveau parti démocratique et un membre du parti ministériel, désignés après les consultations d'usage avec les whips des partis, forment le Sous-comité du programme et de la procédure.

Sur motion de Ken Hughes il est convenu,—Que le Comité, s'il le juge à propos et à la discrétion du président, retienne les services de deux attachés de recherche de la Bibliothèque du Parlement, pour l'aider dans ses travaux.

Sur motion de Al Horning, il est convenu,—Qu'à la discrétion du président et conformément aux directives du Président de la Chambre, les témoins invités à comparaître devant le Comité soient remboursés de leurs frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables, à raison d'au plus deux délégués par organisme.

Sur motion de Bob Porter, il est convenu,—Que la transcription de toutes les séances tenues à huis clos soit conservée dans le bureau du greffier pour consultation, et que tous ces comptes rendus soient détruits à la fin de la session.